
Referat af grupperådsmøde hos Cityspejderne d. 22.2.2025.

1. Velkomst ved formand Jon: Jon bød velkommen.
2. Valg af dirigent og referent: Revisor Mads blev valgt som dirigent og 

divisionskasserer Karin til referent.
Mads konstaterede at mødet var lovligt indvarslet pr. mail d. 30.1.2025 Jan Winter 
(JW) gjorde indsigelse, idet regnskab og budget ikke var modtaget 1 uge før mødet. 
Dette var korrekt, der havde været problemer med kassererens fik adgang til 
banken. Det kunne ikke gøres færdigt i tide. Forsamlingen godkendte at mødet 
kunne gennemføres.

3. Beretning fra det forgangne år: Beretningen var udsendt før mødet. Der blev 
spurgt til eventuelt salg af Ruedam. Og de servitutter som ligger på ejendommen. 
Spørgeren syntes det var en meget dårlig ide at afhænde hytten, da det er vigtigt at 
bibeholde matriklen til spejdere. Det er også en indtægtskilde for gruppen. Det blev 
pointeret, at man var ved at undersøge mulighederne, og der ikke var taget 
beslutning. Det er muligt at få slettet servitutterne. Begrundelsen for evt. salg er: 
Hytten er meget nedslidt, det kræver mange resurser, blot med tilsyn og sporadisk 
vedligehold. Resurser som ikke er i gruppen p.t. Hvis hytten skal føres op til 
standart, skal der bruges rigtig mange resurser både menneskelige og økonomisk. 
Der er ofte klager fra lejere over hyttens standart. Bestyrelsen ser en mulighed i at 
få frigjort nogle midler, som kan bruges til at forbedre lokalerne i Georgsgade. Man 
ønsker sig hjælp til opsyn, enten forældre eller andre udefra. Jack, som er tidligere 
spejder i gruppen, deltog i mødet. Hans ”patrulje” havde indtil for et par år siden 
passede hytten. Deres hjælp var stoppet efter uoverensstemmelser med den 
tidligere bestyrelse.  Han tager nu en snak med den nuværende bestyrelse om et 
fremtidigt samarbejde.
Fra en ”spejderfar” lød der tak til den nye bestyrelse og lederne, for deres energi og 
måde at takle de tidligere problemer.
Beretningen blev godkendt.

4. Regnskabet: Blev fremlagt og gennemgået af divisionskasserer Karin, da hun 
havde stået for bogføringen i 2024 i samarbejde med Esben. Regnskabet blev 
fremsendt d. 18.2.de sidste underskrifter er klaret d.d. Regnskabet for Ruedam 
viser et overskud på 26.418 kr. Det blev stille spørgsmål til enkelte poster, som blev 
uddybet. Regnskab for Georgsgade blev ligeledes gennemgået. Der har været 
mange aktiviteter i trop grenen, både indtægtsgivende og udgift krævende. 
Gruppen har fået en donation på 50.000 kr. DUF til et udekøkken (burde være 
bogført under aktiver.). Regnskabet viser et overskud på 87.063 kr. De stillede 
spørgsmål blev uddybet. Der blev spurgt til bambusstrømpe projektet. Det var 
tidligere ledere som var involveret i det. Den nuværende ledelse/bestyrelse har ikke 
noget med det at gøre. Sagen er lukket. JW gjorde opmærksom på at balancen ikke 



passede. Aktiver og passiver bør være sammen beløb. Kasserer og revisor 
beklagede at vi ikke havde været opmærksom på differencen. Der har været meget 
opmærksom hed på at få så meget indsigt i regnskabet som muligt, da det ikke var 
muligt at få svar på spørgsmål til bilag  og bogføringen for det første halve år. JW 
kunne ikke godkende regnskabet. Resten af forsamlingen godkendte regnskabet. Vi 
må se på ubalancen, og finde fejlen. Regnskabet vil fremover ligge i DDS 
regnskabssystem. Det gør det meget lettere for kassereren.
Regnskabet blev godkendt.

5.  Budget for 2025 og 2026.v. Esben Budgettet var blevet færdigt aftenen før. 
Sendes ud med referatet. Budget for Ruedam følger regnskabet for 2024. Der blev 
spurgt, hvorfor der laves budget for Ruedam, når man har planer om at sælge 
hytten. 
Der er ikke taget beslutning om salg. Derfor et budget.  

      Budget for Georgsgade: der forventes tilgang af spejdere. Lidt mindre aktivitet til 
turer              og lejre. Der bliver afdraget 20.000 kr pr år af den gæld man har til 
kommunen. Gælden i Gældsstyrelsen er muligvis forældet, skal ikke afdrages før det 
er afklaret. 

Fastsættelse af kontingent: Kontingentet bliver uændret pr år: 900 kr for spejderne, 
600 kr. for familiespejd, og 200 kr for ledere.
Budgettet blev vedtaget.

6. Indkomne forslag: Der var ikke kommet nogen forslag.
7. Sponsorarbejde: Der er nedsat en gruppe som arbejder på at få flere sponsorer til 

gruppen. Man vil sætte en skailt på gavlen af hytten med sponsornavne. Der 
arbejdes på flere modeller, lokale firmaer, større firmaer, enkeltpersoner, etc..  
Forslagene kommer til at ligge på gruppen hjemmeside. Pengene skal bl. A. bruges 
til reparation og vedligehold af hytten og skure.

8. Valg til bestyrelsen og fastsættelse af antal bestyrelsesmedlemmer. Bestyrelsen 
består p.t. af 4 personer. Vil gerne være 5. Der melder sig ikke flere til bestyrelsen, 
så man bibeholder de 4 personer. 
Formand Jon er på valg og villig til genvalg. Jon vælges.
Øvrige til bestyrelsen. Alle øvrige blev valgt på det ekstraordinære grupperådsmøde 
i november 2024 for en 2-årig periode og er derfor ikke på valg.
Der blev ikke valgt suppleanter.

9. Valg af revisor: Mads Helmer-Hansen er villig til genvalg. Vælges.
10.Valg af stemmeberettiget til divisionsråd og korpsråd. Der kan vælges 5 til 

divisionsrådet, som er d. 9.4. 2025 Esben, Jon, Kristian, Marie og ?? vælges 
Korpsånd: Margrethe og Sidse vælges. Marie vil gerne deltage, kn deltage uden 
stemmeret. Afholdes d. 14. -16. november.

11. Eventuelt. Andy (DC) Gruppen mangler en udviklingsplan. Da det er en ny 
bestyrelse, kan dette udskydes til 2026. Gruppen har fået 2 nye ledere: Marie hos 
minierne og Mikkel hos troppen. Tillykke med det. Karin Takker Esben og Mads for 



samarbejdet omkring regnskabet. Jon takker Andy og Karin fra divisionen for 
støtten til den nye bestyrelse.

12.Mads takker for god ro og orden og engagerede mødedeltagere. 
Grupperådsmødet afsluttes.

Jon takker for fremmødet. Tak til ledere og bestyrelse.

Referent
Karin Ravnkilde.

------------------------------------                                                                 ------------------------------
---------
Jon Albjerg Ravnholt Mads Helmer-Hansen
Formand Dirigent


